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Til stede 

Niels Henrik Gregersen (formand, ViP), Jesper Høgenhaven (ViP) – til 

12.00, Tine Reeh (ViP), Ellen Harms (Stud.), Miamaja Sichlau Nielsen 

(Stud.), Marlene Ringgaard Lorensen (studieleder), Maj-Britt Johannsen 

(studiechef), Stephan Reinemer (Sekr.) 

Afbud 

Anna Ravn (Stud.) 

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Punkt om studiemiljøundersøgelsesrapporterne og handleplaner 

tilføjedes som punkt 8. 

Punkt 3 om dispensationer blev erstattet af nyt punkt 3 om 

udskiftning på studentersiden i nævnet. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat 

Nævnet godkendte referat fra seneste SN-møde (maj). 

 

Ad 3) Godkendelse af studenterrepræsentanter 



 

SIDE 2 AF 4 Helga Maria Ishøy Carstens indtræder som studenterrepræsentant 

som suppleant for Anna Ravn. Ellen Harms indtræder som 

næstformand i nævnet. 

 

Ad 4) Drøftelse: Forskningsintegration i undervisningen 

Studienævnet besluttede på møde i marts at drøfte spørgsmålet om 

forskningsintegration på møde i juni (fbu.ku.dk). 

3 eksempler fra AKH blev præsenteret ved Tine Reeh, ligesom 

Jesper Høgenhaven redegjorde for tidligere erfaringer fra GT. 

I det første eksempel havde tre forløb haft fokus på forskning som 

studenterinddraget proces til udfoldelse af et potentiale hos de 

studerende (mere end fokus de synlige talenter). Der havde været 

stor interesse og et højt udbytte både fagligt og socialt, særligt for 

BA-studerende. 

Der blev noteret, at forløbene var meget arbejdstunge (stort 

timeforbrug) for underviser, og udfordrende for ”12-tals-

studerende” (0-fejlskultur). Efterfølgende har det været vanskeligt 

at finde yderligere midler til en gentagelse. 

Et andet eksempel er et forløb om ”nye sider af Luther” ved Anna 

Vind med deltagelse af eksterne forskere (Master-Class) og 

deltagelse på forskningskonference. 

Sidste eksempel er undervejs med et klassisk ”State of the Art”. 

Der er tale om et tværfagligt projekt med integration af nye digitale 

metoder fra forskning i undervisning ved Rasmus Dreyer. 

Yderligere eksempler blev nævnt: 

Inddragelse af studerende i artikelskrivning inden for kursets emne. 

Opfordring til at studerende med gode opgaver skriver artikel på 

den baggrund evt. i samarbejde med underviser.  

Konkluderende blev det konstateret, at det er omkostningstunge 

aktiviteter, men også at udbyttet kan være stort. 

Finansieringen kan være svær at skaffe, og der har været et tab af 

arbejdstid, fordi der sjældent vil være midler til frikøb. 

Fra studentersiden blev det noteret, at projekterne har et 

inddragende men også et forpligtende sigte, med et stort udbytte i 

forhold til udviklingen af samarbejde med medstuderende. 

Muligheden for at studerende deltager som projektdeltagere 

(praktikanter) på eksisterende forskningsprojekter (med afsluttende 

individuel opgave) blev også drøftet. 

Det blev aftalt, at den faglige praktikvejleder informeres og der 

oprettes meddelelse om muligheden på studieinformationssiderne. 

En anden mulighed er et fast udbud (hvert eller hvert andet år) af et 

valgfag med forskningsintegrerende sigte - med mindre 

holdstørrelser og flere undervisere. 



 

SIDE 3 AF 4 Det blev aftalt, at denne mulighed skal tilføjes studieordningen i 

forbindelse med den kommende revision. 

 

Ad 5) Drøftelse: Studiestart 2022 

Studienævnet blev orienteret om forberedelsen af studiestart 2022. 

Hytteturen er nu integreret i selve programmet. 

Studienævnet noterede sig det gode arbejde fra studenter 

studievejlederne. 

 

Ad 6) Drøftelse: Studietidsoverskridelse 2021 

Studienævnet drøftede relevante tal for faktiske studielængde i 

forhold til normerede forløb.  

Nævnet noterede sig gode tal for BA. 

KA-Teologi ser god ud ifht. gennemsnittet på KU. 

Studienævnet hæftede sig også ved, at der fra censorkorpset meldes 

om dygtige studerende, som ikke har sænket niveauet til trods for at 

de har mindre tid til at skrive specialet og bruger kortere tid på 

deres studie generelt. 

Studienævnet drøftede i øvrigt praksis for ændring af 

problemformuleringen for specialet. 

 

Ad 7) Drøftelse: Internationaliseringsrapporten 

Studienævnet drøftede den årlige Internationaliseringsrapport, hvor 

billedet ligner de seneste år. 

Der er ca. 10 studerende som tager ud. 

Fakultet modtager fortsat nogle studerende, men det er ikke alle 

fakultetets internationale studerende der indgår i opgørelsen 

(særlige programmer og enkeltfagsstuderende indgår ikke). 

Der er fokus på samarbejdsaftaler med Edinburgh og 4EU+. 

 

Ad 8) Drøftelse: Studiemiljøundersøgelsens rapporter og 

handleplaner 

Studienævnet drøftede handleplanerne for studiemiljø-

undersøgelserne, og bemærkede herunder at nævnets 

høringsbemærkninger er taget til følge. 

Studienævnet godkendte de indsendte handleplaner, men noterede 

sig at der fortsat vil være mulighed for at justere de konkrete tiltag. 

Studienævnet besluttede også i denne henseende at have sigte på 

forskningsintegration. 

 

Ad 9) Orientering: Proces for merit/startmerit 



 

SIDE 4 AF 4 Studienævnet orienteredes om det igangværende arbejde med at 

vurdere ansøgeres tidligere uddannelser og evt. merit ved 

optagelse. 

Der har været kontakt til AU for at høre om deres praksis for 

studerende fra Fjellhaug. 

 

Ad 10) Mindre sager og meddelelser 

Studienævnets temadag er under planlægning til afholdelse i 

efteråret i forbindelse med dimissionsfesten. 

 

Ad 11) Studielederens punkt 

Der er kurser for undervisere om retningslinjer for kursusoprettelse 

og struktur i Absalon, og positive tilbagemeldinger fra de 

studerende over den mere ensartede navigation. 

 

Ad 12) Nyt fra de studerende 

Sommerfesten var en stor succes. 

Studenterrepræsentanterne viderebragte opfordring til, at der 

afholdes genopfriskningskurser i hebraisk og græsk. 

Studienævnet overvejede om den eksisterende lektiecafé, evt. med 

en udvidelse, kan bruges til formålet. 

 

Ad 13) Kommende møder og årshjul 

Første studienævnsmøde blev aftalt til 23. august 2022 kl. 11.30 – 

14.00. På mødet præsenteres forslag til resten af møderækken for 

efteråret. 

Sagsbehandlingsmøder fastsættes foreløbigt til hver anden onsdag, 

først gang 3. august 2022. Første møde er uden studenterdeltagere, 

og der afgøres alene særligt hastende sager. 

 

Ad 14) Eventuelt 

Intet yderligere 
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